

Trihexyphenidyl HCl

【OARTW】Switane[®] 2mg/Tab

ATC Code : N04AA01

中文名：瑞丹錠 «瑞士»

適應症：帕金森氏症候群。

藥理分類：Anti-Parkinson Agent, Anticholinergic; Anticholinergic Agent.

用法用量：**Administration:** Oral. May be administered before or after meals.

- If excessive **dry mouth** develops, consider administering **before meals** unless it causes nausea.
- Postencephalitic patients who are prone to **excessive salivation** may prefer to take **after meals**.
- Tolerated best if given in 3 daily doses and with food.

Indications and dosage regimens:

Parkinson's Disease:

1 mg/day initially, increasing in 2 mg/day increments Q 3-5 days, to a **maximum** of 12-15 mg/day.

Usual maintenance dosage 6-10 mg/day in 3 divided doses or 3-6 mg/day in 3 divided doses concurrent with levodopa.

Drug-induced Extrapyrimal Disorders:

1 mg initially, increasing in 1 mg increments every few hours until symptoms are controlled, usually 5-15 mg/day in 3-4 divided doses.

Postencephalitic parkinsonism:

12~15mg daily in divided doses

不良反應：口乾、便秘、視線模糊、排尿困難、記憶力減退、幻覺等。

交互作用：

- Potassium: risk of gastrointestinal lesions.
- Metoclopramide: ↓ effectiveness of metoclopramide and the dopaminergic agent.
- Quetiapine: ↑ risk of anticholinergic side effects, including intestinal obstruction.
- Scopolamine: ↑ risk of CNS adverse reactions, intestinal obstruction, and urinary retention

注意事項：1.用餐時服用。若服用後會口乾，可改為飯前使用；老年人宜飯後使用。
2.服藥後若口乾症狀持續超過2週，請告知醫師。
3.當平躺坐起或起身站立時，宜放慢動作以免暈眩。
4.本劑禁用於青光眼及重肌無力症之患者。

懷 孕 期：One case report did not show evidence of adverse events after trihexyphenidyl administration during pregnancy (Robottom 2011).

授 乳 期：1.尚未知 trihexyphenidyl 是否會分泌至人類乳汁中，故宜慎用。
2. Anticholinergic agents may suppress lactation.